
Protokół Nr 30 
z posiedzenia Komisji Edukacji 
z dnia 22 września 2022 roku 

 
Przewodnicząca Komisji Edukacji radna Bożena Osiadacz otworzyła i prowadziła posiedzenie komisji. 
Powitała członków Komisji i mieszkańców Milanówka.  
Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 
 
Skład Komisji: 
Przewodnicząca Bożena Osiadacz 
Radny Piotr Napłoszek  
Radny Kamil Bialik  
 
Posiedzenie ww. Komisji odbyło się w dniu 22 września (czwartek) 2022 r. o godz.15.00 w trybie on-line na 
platformie ZOOM. 
 
Porządek obrad Komisji: 
1.Przyjęcie porządku obrad. 
2.Organizacja początku roku szkolnego 2022/2023. 
3.Opinia komisji dotycząca projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 54/VII/19 Rady Miasta Milanówka z dnia 
1 kwietnia 2019 r. w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad 
udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 
powierzono stanowisko kierownicze oraz wysokości tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela, zatrudnionych w szkołach 
i przedszkolach, dla których Gmina Milanówek jest organem prowadzącym. 
4.Sprawy różne. 
 

Ad 1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała porządek obrad bez zmian. 

Ad 2. 
Organizacja początku roku szkolnego 2022/2023. 
Referat Oświaty p. Bożena Ciesielka poinformowała, że od 1 września otwarto w szkołach łącznie 57 
oddziałów. Z tego w szkole SP1 - 21 oddziałów, w SP2 -17, w SP3 - 19. Z 57 oddziałów są 3 oddziały 
integracyjne. Wszystkie są w szkole SP3. Są to klasy 3,4,8. Liczba uczniów cały czas się zmienia. Na pierwszy 
dzień września, było to w SP1 – 504 uczniów, w SP2 – 335, w SP3 – 417. W przedszkolu jest 15 oddziałów,  
w tym trzy odziały przy ul. Podgórnej i jeden na Żabim Oczku. Łącznie jest 359 wychowanków.  
Przewodnicząca Komisji zapytała, jak liczne są pierwsze klasy? 
Referat Oświaty p. Bożena Ciesielka poinformowała, że pierwsze klasy są w granicach 23 do 26 uczniów  
w klasie. W tym roku limit jest zwiększony o dzieci z Ukrainy. Jest to 25 plus 3,4 osoby. 
Dyrektor SP3 Joanna Staszkiewicz poinformowała, że na chwilę obecną jest 16 uczniów z orzeczeniem  
o potrzebie kształcenia specjalnego. Szkoła posiada specjalistów, pedagoga, pedagoga specjalnego, 
logopedów, terapeutów. W szkole są klasy integracyjne, gdzie jest kilkoro uczniów z orzeczeniem o potrzebie 
kształcenia specjalnego. Dzieci mają udzielona bardzo dobra pomoc. Oprócz dwóch godzin gwarantowanych 
mają jeszcze godziny terapii dodatkowej. W klasach pierwszych jest w jednej 26, a w drugiej 23 osoby. Stan na 
dziś to 40 obcokrajowców.  Dzieci z Ukrainy chodzą na lekcje dodatkowe. 35 uczniów jest objętych w trzech 
grupach dodatkowymi 6 godzinami nauki języka polskiego. Pięcioro dzieci jako obcokrajowcy mają 2 godziny j. 
polskiego. Dwóch chłopców ma zajęcia wyrównawcze. Termomodernizacja budynku będzie trwała rok. 
Uczniowie i rodzice przystosowali się do trudnych warunków. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, jak rodzice odbierają tą przebudowę? Czy zgłaszali jakieś problemy związane z 
przebudową? Czy były jakieś skargi?  



Dyrektor SP3 Joanna Staszkiewicz podkreśliła, że do tej pory nie miała żadnych skarg. Jedyne pytanie 
dotyczyło folii na oknach. Rodzice pytali, kiedy będą zdjęte. Pani Staszkiewicz poinformowała rodziców, że 
folie będącą zdjęte po zakończeniu remontu elewacji. 
Referat Oświaty p. Bożena Ciesielka poinformowała, że do UM żadne skargi również nie wpłynęły. 
Dyrektor SP1 Barbara Mazur zaznaczyła, że szkoła działa pod znakiem termomodernizacji. Wykonywane są 
prace w środku. Na bieżąco ustalane są kolejne terminy dot. termomodernizacji. Ustalono termin zakończenie 
prac w środku i kiedy będzie można liczyć na to, że ruszy ogrzewanie. Rodzice najbardziej się obawiają, że 
prace hydrauliczne nie skończą się do czasu, kiedy na zewnątrz będzie zimno. Na razie w szkole jest 
odpowiednia temperatura. Odbywają się wszystkie zajęcia. W szkole jest 21 oddziałów.  
Obecnie jest 29 uczniów z Ukrainy. Na koniec zeszłego roku było ich 70 osób. Jest ogromna rotacja wśród 
dzieci. Są uczniowie zapisani do szkoły i rodzice dzieci z Ukrainy deklarują, że dzieci będą chodzić, a tymczasem 
dzieci te przebywają w Ukrainie.  
W czasie wakacji oprócz termomodernizacji były w szkole podjęte remonty, na które UM przyznał dodatkowe 
pieniądze. W ten sposób została urządzona klasa nr 9, która została przekształcona na pracownię plastyczno-
techniczną. Jest tam dużo sprzętu z Programu Laboratoria Przyszłości. Dzięki temu dzieci będą mogły gotować, 
szyć i robić różne inne rzeczy, na które do tej pory nie było miejsca. Zostało poprawione boisko na Gudowie. 
W sali nr 7 zostały osuszone zacieki oraz pomalowano to pomieszczenie. Została również pomalowana sala nr 
22. Dużo remontów wewnętrznych zostało przeprowadzonych mimo trwającej termomodernizacji. 
Termomodernizacja zaburza życie w szkole, ale nie wpływa na naukę, funkcjonowanie dzieci, odbywanie 
spotkań z rodzicami, na wszelkie tego typu działania szkoły. W SP1 jest na dzień dzisiejszy 18 uczniów z 
orzeczeniami. W dalszym ciągu jednak trwa oczekiwanie na orzeczenia uczniów klas czwartych, którzy mieli 
orzeczenia na pierwszy etap edukacyjny, a teraz czekają na wydanie orzeczeń na drugi etap edukacyjny. 
Dyrektor SP2 Beata Woźniak poinformowała, że w szkole uczy się 334 uczniów, w tym 8 uczniów z 
orzeczeniem oraz 11 dzieci z Ukrainy. Dokonano drobnych remontów ze środków przyznanych z UM. Zostało 
wymienione część podłogi w sali gimnastycznej oraz odprowadzenie wody na zewnątrz. 
W szatniach uczniów 1-3 zdjęto płyty OSB, pomieszczenie osuszono, odgrzybiono. Konieczne było wniesienie 
specjalnych wentylatorów. Trwało to całe wakacje. Dzień przed rozpoczęciem roku szkolnego szatnia była 
gotowa. Z własnych środków zostały wymalowanie dwie sale. Na potrzeby zajęć dydaktyczno-wyrównawczych 
oddano dzieciom gabinet p. dyrektor. Zadania zaplanowane w czasie wakacji na remonty, zostały wykonane. 
Lekcje przebiegają bez zakłóceń. W chwili obecnej szkoła poszukuje pielęgniarki szkolnej  oraz w związku ze 
wzrostem uczniów z orzeczeniami, nauczyciela współorganizującego proces kształcenia.  
Przewodnicząca Komisji zapytała, czy w szkołach są wakaty?  
Dyrektor SP3 Joanna Staszkiewicz poinformowała, że w SP3 kadra jest w komplecie. 
Dyrektor SP1 Barbara Mazur poinformowała, że w szkole brakuje nauczyciela od języka hiszpańskiego. Na 
ogłoszenie odpowiedziały trzy osoby. Niestety zrezygnowali, kiedy dowiedzieli się, ile będą zarabiać. 
Dyrektor Przedszkola Dorota Malarska poinformowała, że w przedszkolu jest ok. 359 dzieci. Ilość dzieci 
zmienia się, ponieważ jest duża rotacja, dzieci cały czas są przyjmowane. 
Radny Kamil Bialik zadał pytanie w sprawie przeprowadzanych remontów. Co udało się zrobić, czego nie 
udało się zrobić? 
Dyrektor Przedszkola Dorota Malarska podkreśliła, że ceny tak mocno poszły do góry, że to, na co otrzymano 
pieniądze jest nierealne do zrobienia. Zostały wykonane zaplanowane naprawy sprzętu chłodniczego  
w kuchni. Pojawiły się nowe rzeczy do zrobienia np. doszło do awarii pieca grzewczego. Piec został 
naprawiony. Wykonano zaplanowane malowanie sal. Została do wykonania wentylacja. Firma wykonująca 
złożyła ofertę na 80 000,00 zł, czyli dwa razy więcej niż w zeszłym roku. Dokonano naprawy windy.  
W przedszkolu są dzieci niepełnosprawne. Z tego powodu winda jest niezbędna. W przedszkolu jest duży 
problem ze stolarką okienną. Duże powierzchnie okien i wysokie ceny naprawy powodują, że robi się te prace 
stopniowo. Wymiana klamki do okien jest to koszt rzędu 1500,00 zł. 
Radny Kamil Bialik zapytał o rachunek za energię elektryczną i opłat za ogrzewanie. Czy szkoły i przedszkole są 
zabezpieczone finansowo? Czy jest planowany program oszczędzania energii? 
Dyrektor SP1 Barbara Mazur podkreśliła, że w tej chwili ogrzewania nie ma. W planowanym budżecie na 
przyszły rok będzie brane pod uwagę to, że są podwyżki cen. 
Dyrektor SP3 Joanna Staszkiewicz podkreśliła, że jeżeli nie wymieni się np. lamp na hali sportowej to nie 
będzie można zaoszczędzić energii elektrycznej. Opłaty za wynajęcie sali wzrosły prawie 20%. Umowa  
z gazownią jest podpisana na kilka lat, dzięki temu nie mogą zmienić ceny. Na energię elektryczną umowę 
podpisuje miasto. Skończona termomodernizacja przyniesie oszczędności. Wszystkie maszyny, urządzenia 



elektryczne są wyłączane, jeżeli nie są używane. Grzejniki na hali są wieczorem przykręcane. Na zewnątrz są 
włączane tylko dwie latarnie. W każdej sali i na korytarzach zostało zmienione oświetlenie na 
energooszczędne. 
 
Ad 3. 
Opinia komisji dotycząca projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 54/VII/19 Rady Miasta Milanówka 
z dnia 1 kwietnia 2019 r. w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad 
udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 
powierzono stanowisko kierownicze oraz wysokości tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela, zatrudnionych w szkołach 
i przedszkolach, dla których Gmina Milanówek jest organem prowadzącym. 
Referat Oświaty p. Bożena Ciesielka omówiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr 54/VII/19 Rady Miasta 
Milanówka z dnia 1 kwietnia 2019 r.  
W związku z tym, że weszły zmiany w karcie nauczyciela w art. 42 ust. 7 pkt 3 lit. b, które wprowadziła ustawa 
z dnia 12 maja 2022 roku o zmianie ustawy, o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw, poszerzając 
katalog stanowisk, organ prowadzący musi określić obowiązkowy, tygodniowy wymiar godzin zajęć. Na 
organie prowadzącym ciąży realizacja tego obowiązku. Katalog powiększył się o pedagoga specjalnego.  
W związku z tym tabela w uchwale zmieniającej w §1 pkt 2 powiększyła się o zapis - Pedagodzy specjalni. Tak 
jak innym specjalistom, zaproponowano wymiar godzin, czyli tzw. pensum w wymiarze 22 godzin. Należy 
dostosować przepisy do ustawy i określić ten wymiar uchwałą. Uchwała została pozytywnie zaopiniowana 
przez związki zawodowe.  
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie propozycje projektu uchwały, zmieniającej uchwałę Nr 
54/VII/19 Rady Miasta Milanówka z dnia 1 kwietnia 2019 r. w sprawie zasad rozliczania tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz wysokości tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy Karta Nauczyciela, 
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których Gmina Milanówek jest organem prowadzącym. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw.  
 
Ad 4. 
Sprawy różne. 
Referat Oświaty p. Bożena Ciesielka poinformowała, że po przeliczeniu budżetu, na oświatę będzie 
brakowało ok. 1 mln zł. Radni muszą mieć świadomość, że na oświatę trzeba będzie dołożyć środki. Środki  
z rezerwy oświatowej są zbyt małe, nawet po zwiększeniu o 400 000,00 zł. co starczy na pół miesiąca dotacji. 
Pani B. Ciesielka uprzedziła, że w listopadzie będzie wnioskowała o brakujące środki. Szkoły również to 
potwierdziły. 
 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 
Nagranie stanowi integralną część protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji 
/-/ 
Radna Bożena Osiadacz 
 
Protokołowała: 
/-/ 
Małgorzata Obwojska   
 


